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U lT T R E K S E L
Ingevolge ‘n besluit deitr die Raad van die Akademie is 'n lede-opname p er vraelys onder gewone lede van die Akadem ie vroeg in 2000 
onderneem. D ie vraelys is opgestel om lede se oordeel oor verskeie aspekte rakende die Akadem ie vas te stel. Uit die respons van 46 
persent van die lede is belangrike inligting oor die gesindheid van lede oor spesifieke sake verkry. D it het die Raad van die Akadem ie 
in staat gestel om besluite te neem oor die voortbestaan en die oogmerke van die Akademie en om 'n lys op te ste l van sake waaraan 
prioriteitsaandag gegee moet word.

A b s t r a c t
A m em ber su rvey sh eds ligh t on die p re sen t an d  th e fu tu re  o f  the A kadem ie
Following a decision by the Board o f  the Akadem ie a questionnaire was com piled to conduct a m ember survey amongst ordinary 
members o f  the Akadem ie during the fir s t months o f 2000. The questionnaire was structured to determine the opinions o f  members on 
various aspects concerning the Akademie. The responses received from  46 p er cent o f  members provided important information about 
the attitudes o f  members regarding specific issues. This enabled the Board to take decisions about the continued existence and objec
tives o f  the Akadem ie and to compile a list o f  matters that should be given priority.

INLEIDING EN AGTERGROND

Die Raad van die Suid-Afrikaanse Akademie vir Wetenskap en 
K uns (d ie  A kadem ie) het gedurende 1999 beslu it dat ’n 
om vattende w etenskaplike opnam e per vraelys onder aka- 
demielede gedoen moet word oor sake soos die doelstellings 
van  d ie  A kadem ie , sy stru k tu u r, lidm aatskap , ledege ld , 
publikasies, bekronings, jaarvergadering, ens. Dié besluit het 
gevolg  op ’n tydperk  van ingrypende adm inistra tiew e en 
finansiële herskikking van die Akademie gedurende 1998 en 
1999. Die herskikkingsproses het gepaardgegaan met emstige 
besinning oor die bestaan en die toekoms van die Akademie in 
die lig van die veranderde politieke bedeling in Suid-Afrika en 
d ie w yse w aarop  d it die trad is io n e le  voed ingsbodem  en 
steunbasis van die Akademie, asook sy doelstellings en status 
en die posisie van die Afrikaanse taal, geaffekteer het.

Verwant hieraan was die houding van die regering teenoor 
w etenskapsakadem ies, wat verstaan is as sou daar ruimte wees 
vir slegs een staatsondersteunde wetenskapsakademie in Suid- 
Afrika, w at boonop sy sake deur medium van Engels sou bedryf. 
Die Akademieraad wou dus by sy lede vasstel en wou vir homself 
duidelikheid verkry oor die vraag o f  hy ’n bestaansreg het en 
indien wel, in w atter vorm en met w atter doelstellings hy moes 
voortbestaan. Die reaksie van akademielede op pertinente vrae 
in h ie rd ie  v e rb an d  sou ’n b e lan g rik e  in se t w ees in die 
besinningsproses.

Die feite oor die A kademie is kortliks die volgende: Die 
Akademie is in 1909 kort voor Uniewording gestig. Dit was midde 
in die debat oor die am ptelike tale van die nuwe staat. Die 
A frikaanse gem eenskap w as verdeeld oor die vraag o f  die

Afrikaanse taal, onontwikkel en onveriynd soos dit indertyd was, 
o f Hooghollands, in die nuwe bedeling die taal van die Hollands- 
Afrikaanssprekende deel van die bevolking sou wees. Hierdie 
vraagstuk is enkele jare later in akademiegeledere besleg toe die 
Akademie homself met die Afrikaanse taal vereenselwig het.

Die doel met die stigting van die Akademie was om om te 
sien naN ederlandse (insluitend die Afrikaanse) taal, letterkunde, 
kuns, geskiedenis en oudheidkunde in Suid-Afrika en om leiding 
in hierdie sfere te gee. Die Akademie het oor die 91 jaa r van sy 
bestaan ’n besonder belangrike rol gespeel in die standaar- 
disering van die Afrikaanse taal, in die ontw ikkeling van die 
Afrikaanse letterkunde, kuns en wetenskapsbeoefening, in die 
uitbou van Afrikaans tot ’n wetenskapstaal en ’n taal vir gebruik 
in alle omgewings en op alle vlakke. Derhalwe het hy vir die 
grootste deel van die twintigste eeu ’n belangrike bydrae gemaak 
tot die bemagtiging van alle sprekers van Afrikaans.

OORSIG OOR DIE PROSES  

Vraelysontwikkeling
By die aanvang van die ondersoek is ’n konsepvraelys deur lede 
van die Akademieraad en die fakulteitsrade opgestel wat daam a 
deur personeel van Statomet van die Universiteit van Pretoria 
aangepas is m et die oog op rekenaar- en statistiese verwerking. 
Die vraelys is tot ’n dokum ent in standaardform aat van agt 
bladsye gefinaliseer en verm enigvuldig. D ie vrae is in ses 
afdelings ingedeel.

Die opname self
Die vraelys is per pos aan elk van sowat 920 gewone lede van 
die Akademie besorg, tesame met ’n antwoordbetaalde koevert.
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Rustendc ledc is nie gcvra om die vraclys in tc vul nic. Eikc 
vraclys hct die nomm cr van die betrokke lid bcvat met die oog 
op opvolgversoeke indien die respons nie tydig ontvang sou 
word nie. In die dekbrief by die vraelys is respondente verseker 
dat inligting vertroulik lianteer sou word. Uiteindelik is 422 
bruikbare vraelyste terugontvang, wat ’n responskoers van 46 
persent vertcenwoordig.

Statistiese verwerking
Die response op die ingevulde vraelyste is per hand gekodeer en 
rekenaarm atig  vasgelê  en gekontroleer. H ierna is eerste- 
ordeanalises gedoen om enige oorbiywende foute uit te skakel. 
A1 die inligting is as rekenaarleers gestoor en volgcns standaard 
statistiese tegnieke ontleed. ’n Volledige verslag is hieruit opgestel, 
waarvan die essensie in die volgende afdeling bespreek word.

Verslagdoening aan die Akademie- en fakulteitsrade en 
jaarvergadering
Die verslag is op 3 Junie 2000 tydens ’n daglange byeenkoms 
van die lede van die twee fakulteitsrade en die Akadcmieraad 
(a ltesaam  24 persone) voorgelê  en onder le id ing  van ’n 
fas ilitee rd er bespreek  Die navorser van S tatom et het die 
bevindinge in die verslag aan die hand van grafieke en ander 
voorste ilings toegelig , w aarna die bevindinge sistem aties 
bespreek is. U it die daglange gesprek het ’n aantal bevindinge 
voortgevloei wat op skrif gestel is en wat drie wcke later by 
formele vergaderings van die fakulteitsrade en die Akademieraad 
voorgelê is. Die Voorsitter van die Akademie hct op grond van 
die bevindinge van die ondersoek en die gesprek daaroor 
bepaalde voorstelle geform uleer oor ’n toekomssiening van die 
Akademie. Die verskillende liggame het hulle steun aan die 
voorstelle toegesê sodat die Voorsitter in sy verslagdoening aan 
die jaarvergadering van die Akademie op 22 Junie 2000 namens 
die Akademieraad bepaalde standpunte kon stel.

BEVINDINGE VAN DIE OPNAME

Biografiese inligting van respondente
In to taa l is 422  b ru ik b a re  v rae ly s te  te ru g o n tv an g . Die 
gemiddelde ouderdom van respondente was 57.7 jaa r cn die 
standaardafwyking 10.8 jaar. Hierdie twee syfers vergelyk goed 
m et die ooreenstem mende syfers vir die totaal van 969 lede, te 
wete 58.8 en 10.5 ondcrskeidelik. Voorts was 45 persent van 
die respondente lede van die Fakulteit Kuns en Geestesweten- 
skappe en 55 persen t w as lede van die Fakulte it N atuur- 
wetenskap en Tegniek. Dit vergelyk goed met die verspreiding 
van al die lede van die Akademie oor die twee fakulteite: 44 
persent en 56 persent onderskeidelik. Negentig persent van die 
responden te  w as m anlik  en 10 persen t w as vroulik . Wat 
beroepstatus betref, het 50 persent van die respondente aangedui 
dat hulle p raktiserende akadem ici is, 15 persent dat hulle 
beroepspraktisyns is, 14 persent dat hulle verbonde is aan die 
openbare sektor, 19 persent dat hulle aktief is in die privaat 
sektor, twee persent is uitvoerende o f  skeppende kunstenaars 
en 32 persent is pensioenarisse (dit was moontlik om meer as 
een beroepskategorie aan te dui -  vandaar ’n totale persentasie 
van m eer as 100 persent). Die meerderheid respondente is in 
die groot sentra met akademiese inrigtings woonagtig: 33 persent 
in Pretoria, 21 persent in die W es-Kaap, 16 persent in die 
Vrystaat, 12 persent in Johannesburg/Krugersdorp/Germiston,
11 persent in Potchefstroom en die res in sentra soos Port-Eliza- 
beth, KwaZulu-Natal, Pietersburg en George. Sewe-en-tagtig 
persen t van die responden te  behoort aan nasionale  vak- 
verenigings en 53 persent behoort ook aan internasionale 
vakverenigings. Wat wetenskaplike publikasies oor die afgelope

v ier ja a r  betref, toon die opnam e dat 52 persen t van die 
respondente in nasionale vaktydskrifte gepubliseer het teenoor 
46 persent in internasionale tydskrifte. Een-en-sestig persent 
van die respondente  het in d ieselfde tydperk  bu ite landse 
kongresse bygewoon -  hoofsaaklik lede in die ouderdomsgroepe 
onder 60 jaar.

Algemene opnierking insakc rapportering van response
Die meeste van die vrae rondom lede se opinie o f  w aardering 
van sake is op ’n 10-puntskaal beantwoord. ’n Respons van 0 
dui aan dat daar glad nie met die gegewe stelling saamgestem 
w ord nie, 10 dui vo lkom e in s tem m ing  aan en 5 m atige  
instemming. ’n Punt bo 5 word dikwels as ’n positiewe mate 
van instem m ing beskou en ’n punt onder 5 as n eg a tie f  ’n 
Volledige persentasieverdeling van response per vraag oor die 
k a teg o rieë  van o p sies  (0 , 1, 2, . . . ,1 0 )  w ord  n ie  h ie rin  
gerapporteer nic. Ter wille van ’n m eer beknoptc behandeling 
van terugvoering is die gemiddelde punt van respondente asook 
die standaardafwyking en variasiekocffisient in tabcl 1 gelys 
vir al die betrokke vrae. Let op dat die variasiekocffisient ’n 
uitdrukking is van die standaardafw yking as persentasie van 
die gemiddeld. By die bcspreking van die gegewens in die tabel 
word hoofsaaklik gckyk na die gem iddeld (as opsom ming van 
alle respondente se antwoorde) en die variasiekoëíïisiënt (as 
m aatstaf van eenstem m igheid onder respondente). In sekere 
gevalle, byvoorbeeld w aar respondente nie baie eenstem m ig is 
n ic , w ord ook ’n aan d u id in g  geg ee  van  o p v a llen d  hoc 
persentasies response aan eindpunte van die skaal. Sodanige 
persentasics word nie in tabel 1 weergegec nie. Verder word in 
som m ige gevalle ook getoets o f  biografiese verskille, soos 
ouderdom, fakulteit en beroepstatus enige vcrskil in respons tot 
gcvolg kon gchad het.

Missie en doelstellings van die Akademie
Respondente gee gem iddeld ’n baie hoe w aardering v ir die 
noodsaaklikheid van die Akademie, te wete ’n punt van 8.1 op 
die 10-puntskaal. Verder is hulle ook baie eenstem m ig hieroor, 
soos blyk uit die variasiekocffisient wat kleiner is as 25 persent. 
Respondente is ook in ’n hoc mate van mcning (gemiddelde 
punt bo 8) dat die Akademie se missie steeds geldig is cn dat 
die belangrikste taak van die Akademie is om die gebruik en 
gchalte van Afrikaans in die wetenskap en die kunste te bevorder. 
Respondente is cgter in ’n veel kleiner mate van mening dat die 
Akademie sy doelstellings, soos in die A kadem iewet verwoord, 
effekticf bereik (gemiddeld sicgs 5.9 met ’n variasiekocffisient 
van 29.9 persent). Die hoe gemiddelde punt (8.3) by die vraag 
o f  Afrikaans nog die Akademie nodig het, tesamc m et die klein 
v a ria s ie k o c ffis ien t van  26 p e rsen t s tu u r w aarsk y n lik  ’n 
bclangrike sein vir die Akademieraad.

Respondente is ook positief oor hulle behoeftes aan kontak 
m et A frik aan ssp rek en d e  w c te n sk a p lik c s  (v raag  24 m et 
g em id d e ld  7 .7 ) aso o k  g e sp re k  en k o n ta k  o o r v ak - en 
w e te n sk a p sg re n se  (v ra a g  26 m et g e m id d e ld  6 .8 ). D ie 
gemiddelde punt van 5.5 vir die vraag o f  respondente declneem 
aan die aktiwiteite van die Akademie gee ’n teleurstellcnde beeld 
van lede se bclangstclling in die aktiwiteite.

Lidmaatskap en ledegeld
Op die vraag o f dit vir die respondent belangrik is om sy/haar 
lidmaatskap van die Akademie in stand tc hou, het 84 persent 
bevestigend geantwoord. ’n Vcrgelyking van respondente in die 
twee fakulteite toon geen statistics betekenisvolle verskille ten 
opsig te  van h ic rd ic  vcrg e ly k in g  n ie . N et so is d aar nie 
b e tek e n isv o lle  re sp o n sv e rsk ille  by v e rsk ille n d e  o u d e r
domsgroepe nie.
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V raag G ctal G ciiiiddcid St.
afw yking

Var.
koëf.

V I5* Is die Akadcmie steeds nodig? 420 8.1 2.0 24,1

V14 Is sy niissie steeds geldig? 419 8.1 2.2 27,0

V I7 Belangrii<stc taai<: Bcvordering van wet. en icuns? 420 6.8 2.7 39.6

V I8 Bclangrikste taak: Bevordering v. Afr. in die wet. en kuns? 419 8.2 . 2.2 26.5

V19 Bereik die Akademie sy doelstellings effcktief.'’ 419 5.9 1.8 29.9

V23 Het Afrikaans die Akademie nog nodig? 419 8.3 2.2 26.0

V24 Is kontak met Afr.sprekende wetenskaplikes belangrik? 419 7.7 2.2 28.0

V25 Neem u deel aan aktiwiteite van die Akademie? 417 5.5 2.6 47.5

V26 Behoefte aan gesprek oor vak- en wetenskapsgrense? 417 6.8 2.4 35.0

M otivering  v ir behoud van akaden iic lid inaatskap ;

V33 Status gekoppel aan lidmaatskap? 418 4.8 3.0 61.1

V34 Lofwaardige doelstellings van die Akadcmie? 418 7.8 1.9 24.0

V35 Bevordering van wet. en kuns binne kultuurverband? 419 6.8 2.5 36.2

V36 Bevordering van Afrikaans as deel van missie? 419 8.3 2.1 25,9

V37 A kademie is ’n m ultidissiplinêre organisasie? 419 7.3 2.2 30,3

V44 G ehaltepunt toegeken aan akademietydskrifte 406 7.2 1.7 23.7

V45 Is ’n Afrikaanse publikasieplatform vir u belangrik? 417 6.6 2,9 44.2

V46 Neem u kennis van inhoud van ’n akademietydskrif.^ 416 7.1 1.9 27.2

V47 Moet publikasiegeleenthedc in Engels ondersoek word? 413 4.6 3.3 72,1

A kadem iebekronings:

V48 Gcniet hoe aansien onder akademielede? 414 8.1 1.6 19.7

V49 Genict hoe aansien onder nie-lede? 413 6.2 2.3 36.3

V50 Is partikulier Afrikaanse toekennings? 412 7.2 2.0 27.8

V 5 1 Aansien hoofsaaklik binne Afrikaanse gemeenskap? 414 7.0 2.1 29.7

V52 M oet alle S.A. w etenskaplikes oorweeg word? 412 6.9 3.1 45.3

V53 Keuringsproses is nie dcursigtig genoeg nie? 404 5.2 2.6 50.3

V54 M oet persone deur kollegas genominccr word? 411 7.1 2.2 31.1

V55 M oet persone ook eic werk kan vooric? 412 6.3 2.8 45.2

V56 Is daar te veel toekennings? 410 4.2 2.9 69.2

V57 Doen te veel toekennings afbreuk aan prestige daarvan? 412 5.2 3.0 58.0

Ja a rv c rg ad e rin g :

V60 Verkies om work in Afrikaans voor te dra? 416 7.6 2.4 32.2

V 6 1 Ook aantreklik om werk in ander taal voor te dra? 412 4.3 3.0 68.8

V62 “Vakkongresmodel” met alle S.A. wetenskaplikes nodig? 414 6.5 3.0 46.8

V63 Oorweeg u bywoning in onmiddellike omgewing? 417 7.7 2.2 28.7

V64 Oorweeg u bywoning minstens 200 km ver? 418 4.2 2.8 66.5

V65 Jaarvcrgadering is belangrik, al word nie bygcwoon? 420 6.8 2.6 37,9

V66 Verwag m ultidissiplinêrc gesprek oor Internet? 416 6.9 2.5 36,8

Nota: Nommers vooraan (V15, V16, cns.) dui die nommcr van die vraag in die vraelys aan.
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Vrac 33 tot 37 hantccr verskillcndc redes wat Icde motiveer 
om lid van die Ai<adeniic te biy. Die belangrikste cn twcede 
beiangrikste redes is onderskeidclik die feit dat die Akadeniie 
Afrikaans bevorderen dat iiy lofwaardigc doelsteliings nastreef. 
Die redo wat iede die minstc motiveer, is die status verbonde 
aan lidmaatskap (geiniddcid 4,8). Ilier vai die iioë vaiiasie- 
koeffisient van 6! persent op, wat ’n weerspieëiing is van die 
fcit dat 43 persent respondente ten minstc ’n positiewe punt 
van 6 op die lO-puntskaal gegee iiet. Dit is waarskyniik ’n 
aanduiding dat icde die Akademie steeds iioog ag.

Agt-cn-scstig persent van die respondente beskou die iedegeld 
as baie biiiik tot billik en die meerderlieid aanvaar dat veriioging 
in iedegeld in die orde van die inflasiekoers belioort te wees.

Die akadem ietydskril'tc  en p iib likasieforunis
R espondente gee gem iddeld ’n gehaltepunt van 7.2 aan die 
a k a d e m ie ty d s k rif  w at liu lle on tvang , H ier is v e rd e r ’n 
vergelyking getrcf tussen response vir die twee fakulteite en 
gevind dat Iede van die Fakulteit Kuns cn Gecsteswctenskappc 
gemiddeld ’n betekcnisvol hoer punt toeken as Iede van die 
Fakulteit Natuurwetenskap cn Tegniek. Dit is opvallend dat slcgs 
26 persent respondente oorwegend in Afrikaans publiscer en 
soveel as 56 persent oorwegend in Engels. Die bclangriklicid 
van ’n Afrikaanse publikasieplatform kry ’n gemiddelde punt 
van 6.6 (bykans 20 persent van die respondente ken ’n punt van 
10 op die skaal toe), terwyl daar grootliks afwysend gereageer 
word op die vraag o f die Akademie publikasiegeleenthedc in 
Engels moet ondersoek ( ’n gemiddeld van slegs 4,6). Hier is 
die opvallend hoe variasiekoeffisien t van 72.1 persent ’n 
aanduiding dat daar tog ’n groot persentasie positiewe rcspons 
was op so ’n moontlikhcid (43 persent het ten minstc ’n punt 
van 6 op die skaal tocgeken). Respondente ken gemiddeld ’n 
punt van 7.1 toe aan die mate waarin Inille kennis neem van die 
inhoud van die akadem ietydskrif wat luille ontvang.

suggereer. Referente wil cerdcr liulle voordragtc in Afrikaans gee 
(gemiddeld 7.6), liocwel 35 persent dit ook aantrcklik vind om 
dit in ’n ander taal te gee. ’n Taamlike hoe punt van 6.5 dui aan 
dat heelwat Iede positief vocl oor die bctrck van alle Suid- 
Afrikaanse wctenskaplikes by die kongres. Vrae 63 tot 65 handel 
oor respondente sc bywoning van die jaarvcrgadering. Afstand 
en koste sped waarskyniik ’n belangrikc rol in liierdie opsig, maar 
die feit dat 30 persent die gelcentheid as onbelangrik beskou, 
verdicn tog wel aandag.

Die kubcrriiim tc
D rie-en -scw en tig  persen t van die responden te  beskou ’n 
multidissiplincre gesprek oor die Internet in ’n positiewe lig 
(gemiddelde punt van 6.9).

DIE PAD V O R E N T O E

Die Raad van die Akademie het in die lig van die bevindinge uit 
die opname op ’n omvattende wyse na die tockomsmoontlikhcdc 
v ir d ie A kadem ie gekyk en het ’n aan ta l opsies v ir die 
herposisionering en voortbestaan van die A kademie oorweeg. 
Dit het geskied teen die agtcrgrond van die fcit dat die getal 
gewone Icde van die A kademie oor die afgelope aantal jare 
afgeneem het, ten spyte daarvan dat nuwe Icde aangesluit het, 
dat die fmansiele posisic van die Akademie dcur die likwidering 
van vaste bates en die verm indering van uitgawes vcrbeter het, 
maar weens jaarlikse lopcnde tckortc steeds in ’n gevaarsonc 
vcrkeer cn dat die staatsubsidic wat aan die A kademie betaal is, 
gestaak is.

Nadat verskeic opsies oorweeg is, het die Akadcmieraad op 
22 Junic 2000 verskeic aanbcvclings wat op grond van die 
resultatc van die ondersoek gcformulcer is, oorweeg cn vcrskcie 
bcsluitc gencem. Die belangrikste hiervan wat in die algcmeen 
van belang is, is die volgcnde:

A kadem ieprysc
Vrac 48 tot 51 handel oor die aansien en beskouing onder 
vcrskillcndc groepe m ense oor akadcm iepryse. Indicn die 
rcspons op die niening van ledc oor die aansien van bekronings 
binne cn buite die Akademie vcrgelyk word, blyk dit dat, hoewcl 
die buite-aansien lacr as die binnc-aansien is (gemiddeld 6.2 
tecnoor 8.1), die bekronings volgcns respondente sc opinie tog 
oor die algcmeen hoc aansien gcnict. Die bekronings word egter 
in ’n rcdelik hoc mate (gemiddeld 7.2) as partikulicr Afrikaans 
beskou.

Vrac 52 tot 55 neem die kcuringsproscs onder beskouing. In 
gchcel gcsicn kom dit voor o f respondente taainlikc instemniing 
met die huidige proses het (die lac punt van 5.2 reenoor die 
negatiew e stelling dat die kcuringsproscs nie dcursigtig genocg 
is nie, reflcktccr die feit dat 63 persent positief voel oor die 
deursigtigheid van die proses). As die response op vrae 54 en 
55 vcrgelyk word, kom dit voor dat hoewcl die huidige stelsel 
van voorstclle dcur kollcgas en die portuurgrocp die bcste geag 
word, die moontlikhcid om cic werk voor tc lê nie buite rekcning 
gclaat kan word nie. Ten slotte, wat die hocvcelheid tockennings 
en die effck daarvan betref, oordeel respondente dat dit nie ’n 
probleem is nie, hoewcl daar tog ’n aanduiding is van vcrskcie 
persone wat hicroor kommer kan he,

Jaarvcrgadering
Op die vraag oor die model waarop die jaarvcrgadering aangcbicd 
behoort tc word (“volkskongrcs-” o f “vakkongrcsmodel”), het 
77 persent van die respondente die vakkongrcsmodel verkics -  
w at m oontlike verandcring in die huidige stand van sake

Dat die Akademie onder sy huidige naam, dus as die Suid- 
A frik aan se  A k ad em ie  v ir W ctcnskap  en K uns m oet 
voortbestaan cn dat die m issie en doelsteliings van die 
Akademie onveranderd moet bly.
Dat die Raad aandag moet gee aan bepaaldc aanbcvclings 
oor die om vorm ing  van d ie  A kadem ie , m aar dat die 
Akademie sy w crksaam hcdc nie inkrimp nie.
Dat die organisasiestm ktuur van die A kademie hcroorweeg 
word, maar dat die huidige indcling van fakulteite bchou 
m oet w ord en dat v e rsek e r m oet w ord dat a fde lings, 
werkgcmecnskappc cn kommissies ondcrling koordineer ten 
cinde die d o e ls te lling  van in te rd issip lin e rc  kontak  cn 
samcwerking te bevordcr.
Dat die Icdetal van die Akademie uitgcbrei word, veral in 
die ouderdom sgrocp 31 tot 49 ja a r  cn in ondervcrtcen- 
woordigde groepe,
Dat dit vir nie-Afrikaanssprckers moontlik gemaak moet word 
om lid tc word indicn hullc die oogmerke van die Akademie 
cn die doelsteliings van die betrokke fakulteit onderskryf 
Dat die uitgce van albci tydskrifte voortgesit word, m aar dat 
die uitgce van elektroniese weergawes oorw eeg word.
Dat ondersoek ingestcl word na die uitgee van Afrikaanse 
manuskripte wat nie komniersieel uitgegec kan word nie. 
Dat mcer erkenning gegee moet word aan werk cn bydraes 
wat dcur medium van Engels gedocn word cn dat bekronings 
cn tockennings aan ’n brecr spektrum van wetcnskaplikcs 
cn kunstenaars gemaak moet word.
Dat die wyse waarop die nasionale simposium aangcbicd 
word, hcroorweeg word.


